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Virgil Popescu: Infirm categoric ca vor fi probleme cu gazele la iarna;cineva

încearca sa creasca pretul cu aceste zvonuri

Nu exista niciun risc privind alimentarea cu gaze la iarna, acesta fiind doar un zvon care apare periodic

pentru a creste pretul gazelor pe bursa, a afirmat, miercuri, ministrul desemnat al Energiei, Virgil Popescu.

 

El a fost audiat de comisiile de specialitate din parlament, unde a primit aviz favorabil.

 

La plecare, Popescu a fost întrebat de jurnalisti daca exista posibilitatea ca în aceasta iarna sa avem probleme cu

alimentarea cu gaze.

 

"Nu, nu exista, am mai spus-o. Exista un plan national de urgenta, e aprobat de foarte mult timp, dar vreau sa

infirm categoric aceste zvonuri, cum a fost si acela cu blackout-ul, vad ca si acesta e reluat ca un laitmotiv, ca vor

fi probleme în alimentarea cu gaze naturale. Eu pot sa vad doar interesul unora de a creste pretul pe piata, pentru ca

e o bursa si, ca orice bursa, este sensibila. Am vazut o declaratie a reglementatorului din Germania ca amâna

avizarea Nord Stream 2 si preturile au crescut, la fel vad ca cineva încearca acest lucru si în România", a raspuns

Popescu.

 

El a aratat ca, în ianuarie, programul de compensare a facturilor va fi analizat si, daca este cazul, în functie de

tendinta de preturi în plan european, mondial, acest program va fi prelungit.

 

Ministrul a mai fost întrebat când vor fi publicate normele de aplicare a legii privind compensarea si plafonarea

facturilor, întrucât majoritatea furnizorilor au amânat facturarea pâna la publicarea acestor norme.

 

"Sunt doua lucruri: plafonarea este aprobata prin lege, nu prin norme. Normele au plecat de la noi, de la Ministerul

Energiei, vinerea trecuta, au fost semnate de Ministerul Muncii si sunt la Finante. Eu cred ca astazi - am discutat

cu domnul ministru - vor fi semnate astazi de Ministerul Finantelor, pentru ca au fost lucrate împreuna si am

preluat observatiile, cred ca vor fi astazi aprobate", a sustinut oficialul.

 

El a aratat ca furnizorii nu ar trebui sa astepte normele pentru a emite facturi, întrucât normele se refera doar la

procedura de decontare.

 

"Operatorii nu trimit facturile pe luna octombrie, iar luna noiembrie va fi facturata la începutul lunii decembrie, am

tot spus acest lucru, am avut discutii si cu operatorii, le-am explicat ca normele pleaca asa, le-am spus ca vom face

o evaluare la începutul lunii ianuarie. Vor avea si normele, sper ca azi le va semna domnul ministrul si vor fi

publicate în Monitorul Oficial", a continuat Virgil Popescu.

 

Potrivit acestuia, noul guvern doreste modificarea legislatiei, astfel încât firmele care doresc licenta de furnizare

energie sau gaze vor trebui sa-si dovedeasca solvabilitatea.

 

"Din punctul de vedere al Guvernului, noi putem interveni la nivel de legislatie primara si secundara. Normele

acestea care au fost facute pentru licentierea furnizorilor au fost facute de ANRE. Observam ca reglementarile

ANRE permit foarte usor licentierea unor jucatori în piata care, ulterior, nu mai doresc sa mai ramâna în piata, îsi

depun licentele sau nu sunt suficient de prudenti astfel încât sa poata rezista. Ne gândim, prin legislatia primara, sa

impunem criterii minimale, pentru licentierea jucatorilor, în asa fel încât sa preîntâmpinam situatii de acest gen. În

primul rând, criteriul solvabilitatii. Nu poti veni cu un capital social de un milion de lei, sa spunem, sa te apuci sa

faci achizitii de sute de milioane de lei pe piata de energie", a precizat ministrul.
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